
A közelmúltban merült fel a kérdés, hogy vajon megvan-e, és hiánytalanul van-e meg
Magyarország aranytartaléka. A kérdést Lukács László György (Jobbik) országgyűlési
képviselő a parlamentben szegezte Orbán Viktor miniszterelnők és Varga Mihály MNB elnök
felé.

A továbbiakban dokumentumok alapján követjük nyomon a meglévő és a talán hiányzó arany
útját. A felvetett kérdés fajsúlyos és még akkor sem aránytalan, ha nincs mögötte egy
esetleges füles, vagy ablakon beszellőztetett valós vagy hamis infó. A felvetés nem
aránytalan, hiszen a Kormány és az MNB utóbbi években felmutatott teljesítményével
szemben és a Kormánnyal, leginkább Orbán Viktorral szembeni bizalmatlanság már nem
vitatható mértéket ütött meg a társadalomban. Önmagában megdöbbentő, hogy miként
juthattunk el idáig, hogy egy ilyen kétség felmerülhetett? Talán az MNB-ből szószerint
kirabolt 560 millárdról már mindenki hallott. És az valóban megtörtént. Folyik a vizsgálat és
nincsenek kételyeim hogy egy darabig folydogálni is fog. Az ún. Matolcsy-klán által
elhordott eszméletlen mennyíségű pénzről az Állami Számvevőszék számolt be, vagyis nem
pletyka. Innen (is) a bizonytalanság és a bizalmatlanság. Megvan-e még a nemzet aranya?
Az alapítványi cégek körül lehet évekig nyomozgatni, keresni a lové útját, igazolgatni, hogy
mit és mire és kinek fizettek, szabályosan vagy nem.

Az arany az más. Azt csak meg kell nézni. Nem kell messzire menni, itthon van –ha van.
Orbán kicsit mellébeszélt, de felajánlotta a képviselőnek, hogy megnézheti. Eddig nem
tudatta sem ő, sem más, hogy ez megtörtént volna, sőt Orbán a parlamentben uttörő
becsületszavát adta, hogy amikor ő látta, akkor még megvolt. De miért hinném el én ezt
Orbánnak? Ja igen, lehet, hogy akkor még megvolt — azt nem mondta mikor. Egyébként
Orbán állítja, hogy már szinte nincs is infláció, hogy én –mint ellenzéki érzetű– háború párti
vagyok, hogy az antiszemitizmussal szemben Magyarországon nulla a tollerancia miközben
bizonyító erejű dokumentumok vannak a birtokomban, hogy néha pont nem. Tehát szeretnék
hinni neki, de nehezen megy. Nehezen megy, amikor Varga Mihály e konkrét kérdésben
terel, időt húz és ténylegesen mellébeszél. Pedig egyszerűen megválaszolhatná, és soron
kívül meg is kellene válaszolnia, hiszen ez bizalmi kérdés és nemcsak belpolitikai
szempontból.

A kétségek arra ösztönöztek, hogy kicsit jobban körbejárjam a kérdést. A lehető legtöbb,
nyilvánosan elérhető dokumentumot, tényt, adatot töltöttem le és tanulmányoztam át.

https://www.youtube.com/watch?v=kRLbcseAXGM
https://www.facebook.com/reel/690684417262025
https://www.facebook.com/reel/690684417262025
https://www.youtube.com/watch?v=k332bVU_qIU


Nemcsak a wikipedia, de hivatalos MNB-s dokumentumok (12.oldal) alapján is egyértelmű,
hogy az MNB alapvető és egyéb feladatai között az egyik (harmadik) prioritási helyen áll,
hogy:

“kizárólagos jogosultként a magyar gazdaság külső stabilitásának megőrzése érdekében
hivatalos deviza- és aranytartalékot képez és kezeli azt;”

Az MNB egyébként egy videóanyagban magyarázza el: Hogy néz ki a magyar aranytartalék,
amiben kiemeli az aranytartalék nemzetközi bizalomerősítő funkcióját is. Spoiler: Nem, az
aranytartalékot nem mutatja meg! Az MNB hivatalos közleménye alapján tudható, hogy
2024-ben, Matolcsy György utolsó MNB elnöki évében, “ az MNB Magyarország hosszútávú
nemzet- és gazdaságstratégiai céljait figyelembevéve az aranytartalék 94,5 tonnáról 110
tonnára történő emeléséről döntött.” A sajtóban könnyű megtalálni a 2024.évi, 15 tonnát
meghaladó arany beszerzéséről hozott döntésről tudósításokat. Bár mindenhol csak a
döntésről. A beszerzés megvalósulásáról azonban nekem nem sikerült infót szereznem.

Míg az MNB – Monetáris Tanács 2024 májusában döntött az aranytartalék 15,5 tonnával
110 tonnára történő emeléséről, az MNB nyilvánosan elérhető 2025-ös dokumentumai
között, egy 2025. májusi jelentésben (28.oldal) is csak azt olvashatjuk, hogy :

“Az arany a jegybanki tartalékokban kiemelt szerepet tölt be, elsősorban menedékeszköz és
diverzifikációs tulajdonságai okán. 2024-ben, az MNB hosszú távú nemzet- és
gazdaságstratégiai célok mentén az aranytartalék 94,5 tonnáról 110 tonnára történő
emeléséről döntött.”

Sehol egy nyilvános jelentés a végrehajtásról! –

Megnéztem Matolcsy György egyik leköszönő anyagát (2025. február). A dokumentum
inkább egy 52 oldalas prezentáció, mint jelentés. Ebben egy grafikán az szerepel, hogy “110
tonnára nőtt a magyar
aranytartalék” – kisdobos becsszó! Igaz ez a dokumentum az aranytartalékot a Kihívás =>
Megoldás => Hatás vonzatában szemlélteti csupán.

https://hu.wikipedia.org/wiki/Magyar_Nemzeti_Bank
https://www.mnb.hu/letoltes/mnb-eves-jelentes-2024-hun-digitalis.pdf
https://www.mnb.hu/web/sajtoszoba/video-archivum/mnb-vlog/mnb-vlog_-hogy-nez-ki-a-magyar-aranytartalek_
https://www.mnb.hu/sajtoszoba/sajtokozlemenyek/2024-evi-sajtokozlemenyek/rekordmagas-szintre-110-tonnara-emelte-magyarorszag-aranytartalekat-az-mnb
https://www.mnb.hu/letoltes/az-mnb-klimavaltozassal-kapcsolatos-penzugyi-jelentese-2025.pdf
https://www.mnb.hu/letoltes/matolcsy-gyorgy-12ev-0227-final.pdf


Az MNB korábban már hivatkozott anyagából azt már tudjuk, hogy az aranytartalék itthon
van, azt is, hogy Matolcsy ’25 februárjában azt állította, hogy az aranytartalék 110 tonnára
nőtt. Kezdhetünk megnyugodni? Én alaposabb típus vagyok. Tovább “kutattam” és
rátaláltam az MNB statisztikai oldalán a Nemzetközi tartalékok és devizalikviditás
statisztikai adatbázisra is. Itt meg lehet nézni az aktuális (2025 májusi) kimutatást. Mármint
azt, amit egy szigorú számvitelt megkövetelő nemzeti bankból valaki egy kávézés előtt
gyorsan felvisz egy excel táblázatba.

Az aranytartalékról ebben ennyi szerepel:

I.A.1 Monetáris arany (beleértve az aranybetéteket és aranyswap ügyleteket is) :
10213,5 Millió euro
I.A.1.1 Tömbarany: 8774,2 Millió euro
I.A.1.2 Nem allokált aranyszámlák: 1439,3 Millió euro

Szóval, nem Kg. vagy Tonna. Jelenlegi érték. Ez megint nem könnyített a tisztánlátásban.
Most érzem igazán milyen egyszerű lett volna, ha Varga vagy Orbán simán csak virítja a
cuccot. De egyelőre ezt ne firtassuk.

Bevallom nem igazán értettem mi az a csekély 1439,3 Millió euro nem allokált arany.
Utánajártam: A nem allokált arany olyan számla, ahol az ügyfélnek nincs konkrét, fizikai
aranyra vonatkozó tulajdonjoga.  Ehelyett az aranyat a számlavezető tartja és kezeli, és az
ügyfélnek csak egy követelése van az adott mennyiségű aranyra.  Vagyis ez nem fizikailag
létező arany. A nem allokált aranyalapú kereskedés a leggyakoribb módja az arannyal való

https://www.mnb.hu/web/sajtoszoba/video-archivum/mnb-vlog/mnb-vlog_-hogy-nez-ki-a-magyar-aranytartalek_
https://statisztika.mnb.hu/publikacios-temak/nemzetkozi-tartalekok/nemzetkozi-tartalek-adatok/nemzetkozi-tartalekok-es-devizalikviditas


kereskedésnek. Így jóhiszeműen ezt az 1439,3 Millió eurós tételt kezeljük úgy mintha
(hiszen ez a valószínű) nem lenne semmi köze az aranytömbökhöz.

Marad a tény, hogy az aktuális MNB kimutatás 10213,5 Millió euro értékben mutat
aranyban kifejezett vagyont. Számoljunk: 2025 májusi 17. állapot és árfolyam szerint ez
valóban kb. 110 tonna. Azonban ebből csak 8774,2 Millió euro a tömbarany, ami 2025.
májusi árfolyamon kb. 94,74 tonna arany.

Vagyis számomra úgy tűnik, hogy a 15,5 tonna aranyat soha nem vette meg az MNB, csak
döntött róla! Így a 110 tonna helyett továbbra is csak a korábbi 94,5 tonna tömbarany van a
páncélteremben.

Valószínűleg ez a sejtelmeskedés oka. Hol az arany? Egy része, a ’24-ben állítólag megvett
arany csak a nem allokált aranyszámlákon van és nem a páncélteremben. Az nem
aranytartalék, az virtuális számla.

Lukács László György országgyűlési képviselő kérdésére, hogy ő látta-e az aranytartalékot,
Varga Mihály MNB elnök azt válaszolta, hogy ő sem látta. Aztán elmondta, hogy:

“A banknak a páncéltermébe nem szokás ki-be járkálni.”

Szerintem de! – Ha valaki egyszemélyben felel a cuccért és átvesz az elődjétől egy
egyébként technikai szempontból kegyetlen egyszerűséggel ellenőrízhető, egyben kegyetlen
nagy értéket képviselő vagyonelemet, akkor azt leellenőrzi és nem halogatja és vár egy
folyamatban lévő átfogó vizsgálat végére. Varga ugyanis még arra is hivatkozott, hogy az
560 Milliárdos nagy MNB rablás kapcsán folyamatban van a vizsgálat. Ja, elszólta magát?
Nem akarom ezt hinni! Lehet, hogy az MNB-ből kilapátolt vagyont ellenőrző vizsgálat már
megállapította, hogy csurrant-cseppent egy pár aranytömböcske is, vagy annak az ára?
Erről fújt be a szél valakinek valamilyen infót, ami aztán életet adott a kételynek?

Egy kistelepülésen minden önkormányzati választás után, még a polgármester
újraválasztása esetén is a képviselő-testület leltárt készít.



Az MNB Szervezeti és Működési Szabályzata 5.1.7.1. pontja szerint, az MNB Kontrolling és
bankügyleti számviteli főosztálya (149.oldal 29. pont) hetente tájékoztatja az
államháztartásért felelős minisztert a végrehajtott devizaműveletekről, valamint az arany- és
devizatartalékról.

Nos, Varga Mihály ezt a heti jelentést aláírja és Orbán Viktor az államháztartásért felelős
miniszteren keresztül tájékozódik hetente erről az adatról. Akkor most merre is fut a nyúl?
Varga és Orbán nem hisznek a saját heti jelentésüknek? Letagadnak valamit?

Egy ilyen felfokozott bizalmatlansági helyzetben nem lett volna egyszerűbb, ha Varga
Mihály azt válaszolja a kérdező képviselőnek, hogy a múlheti jelentés szerint az arany
hiánytalanul ott van a páncélteremben? Ha Orbán azt válaszolta volna, hogy én korábban
láttam, legutóbb pedig heti jelentésben tájékoztatta az MNB a Kormányt, hogy egyebek
mellett ez is leltárszerint rendbe van?

Miért hivatkozik Orbán az ÁSZ-ra, miért és kinek falaz Varga? Annyira egyszerűen leüthető
magaslabda volt Lukács László György országgyűlési képviselő kérdése, hogy azt nem
lecsapni, ebben a politikai helyzetben csak hiba vagy kényszerhelyzet lehetett.

Bevallom, én inkább elhiszem, hogy valami nincs rendben az arany körül, de ezért még nem
tervezek szívinfaktust kapni.
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https://www.mnb.hu/letoltes/a-magyar-nemzeti-bank-szervezeti-es-mukodesi-szabalyzata-2024-12-01.pdf

